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BRM.0012.1.1.2018              

        

Protokół nr 39/2018 

 

posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej Inowrocławia, 

odbytego w dniu 30 stycznia 2018 r. w Urzędzie Miasta Inowrocławia, 

ul. Prezydenta Franklina Roosevelta 36. 

 
 

Posiedzenie Komisji otworzył  Pan Tomasz Marcinkowski - Przewodniczący Komisji, 

który zgodnie z listą obecności stwierdził, że w obradach Komisji uczestniczy 4 radnych, 

co wobec ustalonego składu Komisji, wynoszącego 4 osoby, stanowi kworum pozwalające 

na podejmowanie prawomocnych decyzji. 
 

Czas trwania posiedzenia 13.30 – 14.30. 
 

Członkowie Komisji obecni na posiedzeniu: 

1. Tomasz Marcinkowski   –  Przewodniczący Komisji 

2. Patryk Kaźmierczak  –  Członek Komisji 

3. Lidia Stolarska             –  Członek Komisji 

4. Jan Koziorowski   –  Członek Komisji 
 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Grażyna Filipiak - Skarbnik Miasta 

2. Szymon Kosmalski - Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej 

3. Joanna Stejter - Kierownik Referatu Gospodarowania Odpadami 

4. Anna Rozesłaniec - Kierownik Referatu Rozwoju Gospodarczego i Funduszy  

    Europejskich                                         

5. Edyta Matusiak - Radca Prawny 

6. Anna Dobecka - pracownik oddelegowany z Wydziału Oświaty i Sportu 

7. Bogusława Mikołajczak - Naczelnik Wydziału Dróg i Transportu 
 

 Listy obecności członków Komisji stanowią załącznik nr 1 do protokołu.   
 

Proponowany porządek obrad: 

1. Sprawozdanie z działalności Komisji za 2017 r. 

2. Sprawy wymagające opinii Komisji (projekty uchwał). 

3. Sprawy bieżące. 
 

Do porządku obrad nie wniesiono żadnych uwag (za - 4).  
 

Ad 1. Sprawozdanie z działalności Komisji za 2017 r. 
 

Tomasz Marcinkowski– Przewodniczący Komisji: 

Przedstawił projekt sprawozdania z działalności Komisji za 2017 r. 

Uwag do przedstawionego sprawozdania nie było. Przystąpiono do głosowania.  
 

Kto jest za przyjęciem sprawozdania z działalności Komisji Budżetu i Finansów za 2017 r. 
 

głosowanie:  za – 4, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 
 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
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Ad 2. Sprawy wymagające opinii Komisji. 
 

Grażyna Filipiak – Skarbnik Miasta: 

Przedstawiła projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Miasta Inowrocławia na rok 2018.  

Projekt stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 

W dyskusji głos zabrali: 
 

Lidia Stolarska – członek Komisji: 

Proszę o wyjaśnienie § 8 projektu uchwały, który określa limity zobowiązań z tytułu 

emisji papierów wartościowych oraz kredytów i pożyczek zaciągniętych na 

sfinansowanie. Czy ten punkt 1 - przejściowego deficytu budżetu w kwocie półtora 

miliona złotych na czym polega? 
 

Grażyna Filipiak – Skarbnik Miasta: 

To jest zabezpieczenie na ewentualny brak środków na rachunkach bankowych. Od wielu 

lat Miasto nie ma potrzeby korzystania z tz. debetu.  
 

Jan Koziorowski – członek Komisji: 

Pani Skarbnik ja mam takie pytanie odnoście części tej tabelarycznej dot. dochodów 

i wydatków na 2018 rok., na oświatę w jednostkach budżetowych. Stan środków na koniec 

roku wynosi 233 tysiące złotych, natomiast do budżetu wprowadzamy kwotę 158 tysięcy 

złotych. Skąd ta różnica tych kwot? Natomiast zwiększenie dochodów budżetowych 

dotyczących projektów „Erasmus+” w SP nr 11 na kwotę: 103 241,51 zł. Następnie punkt 

III.3) projektu uchwały: uruchomienie rezerwy budżetowej, gdzie jest mowa również 

o projekcie „Erasmus+” na kwotę: 131 848,99 zł. To trzeba zsumować te dwie pozycje? 

Punkt 4) ppkt.b) zakup i montaż elektronicznej stacji meteorologicznej do Parku 

Solankowego. Co to ma być za tablica elektroniczna? Czy ma być postawiona w to 

miejsce, gdzie znajduje się obecna tablica Meteo? Czy chodzi o jeszcze coś innego? 

Kolejna kwestia zakup parkomatów, czy dotychczasowe zużyły się? Czy ten zakup jest na 

nowe ulice, które zostały przejęte przez Miasto? 
 

Grażyna Filipiak – Skarbnik Miasta: 

W budżecie była zapisana kwota 91 tysięcy złotych na zakup parkomatów. Zakład Robót 

Publicznych wystąpił o zwiększenie o 71 tysięcy złotych, w związku z przejęciem ulic 

powiatowych. Zakupionych zostanie 6 sztuk parkomatów, na ulicy Poznańskiej 

i Toruńskiej. Jeżeli chodzi o pytanie z rachunków dochodów własnych, to nie można 

patrzeć na stan środków na koniec roku, bo to jest przewidywalne na koniec grudnia 2018 

roku. Odnośnie pytania dotyczącego programu „ERASMUS+” to firma dofinansowująca 

zastrzega sobie przekazanie ostatniej płatności w ciągu 60 dni od rozliczenia zadnia, 

dlatego kwota 36 326,00 zł wpłynie w 2019 roku. Natomiast ta różnica jest wkładem 

własnym w realizację tego projektu. Odnośnie kwoty 20 000 zł na zakup tablicy 

meteorologicznej wypowie się Pan Szymon Kosmalski - Kierownik Referatu Gospodarki 

Komunalnej. 
 

Przewodniczący Komisji opuścił salę obrad. Posiedzenie komisji prowadził zastępca. 
 

Szymon Kosmalski - Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej: 

Stara tablica  uległa zniszczeniu, dlatego konieczny jest zakup nowej. Zamontowana 

będzie w istniejącym punkcie. 
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Jan Koziorowski – członek Komisji: 

Na tej tablicy będą wyświetlane jakieś nowe dane? 
 

Szymon Kosmalski- Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej: 

To jest kwestia konfiguracji.  
 

Innych pytań nie było. 
 

Patryk Kaźmierczak– zastępca Przewodniczącego Komisji: 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały zmieniającą uchwałę 

w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2018 ? 
 

głosowanie: za – 2, przeciw - 1, wstrzym. się – 0. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

Anna Dobecka- pracownik oddelegowany z Wydziału Oświaty i Sportu: 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia na 2018 r. planu dofinansowania 

form doskonalenia zawodowego nauczycieli, maksymalnej kwoty dofinansowania 

opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli 

oraz specjalności i form kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane.  
Projekt stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 

W dyskusji głos zabrali: 
 

Jan Koziorowski – członek Komisji: 

Na jakie formy dokształcania będą przeznaczone pieniądze, czy to dyrektorzy szkół 

decydują? Czy to nauczyciel przychodzi do dyrektora i informuje, że on by chciał iść na 

kurs?  
 

Anna Dobecka - pracownik oddelegowany z Wydziału Oświaty i Sportu: 

Na podstawie tej uchwały, oczywiście jeżeli będzie podjęta, to zostanie przygotowane 

zarządzenie Prezydenta i tam będzie przygotowany konkretny wniosek. Na tej podstawie 

nauczyciel sam może się zgłosić, ale jest potrzebna pozytywna opinia szkoły. 
 

Jan Koziorowski – członek Komisji: 

W 2017 roku, na co było największe zapotrzebowanie? 
 

Anna Dobecka - pracownik oddelegowany z Wydziału Oświaty i Sportu: 

Na studia podyplomowe.  
 

Innych pytań nie było. 

 

Patryk Kaźmierczak – zastępca Przewodniczącego Komisji: 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie ustalenia na 2018 r. 

planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, maksymalnej kwoty 

dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia 

nauczycieli oraz specjalności i form kształcenia, na które dofinansowanie jest 

przyznawane? 
 

głosowanie: za – 3, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 
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Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Anna Dobecka - pracownik oddelegowany z Wydziału Oświaty i Sportu: 

Przedstawiła sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez 

jednostkę samorządu terytorialnego.   
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
 

W dyskusji głos zabrali: 
 

Jan Koziorowski – członek Komisji: 

Sprawozdanie w tym roku wypadło lepiej niż w latach poprzednich. Zatrudnienie 

w szkołach wzrosło a było przewidywane, że ma drastycznie spaść.  
 

Anna Dobecka - pracownik oddelegowany z Wydziału Oświaty i Sportu: 

Spadek będzie narastał za dwa lata, jak gimnazja zaczną wygasać. Spada liczba uczniów, 

liczba oddziałów. Mamy rozbudowaną pomoc psychologiczno-pedagogiczną, której 

musimy udzielać.  Miasto ma obowiązek przydzielić dodatkowe godziny, bardzo dużo jest 

nauczania indywidualnego, specjalnego. To wszystko ma wpływ na wzrost zatrudnienia. 
 

Jan Koziorowski – członek Komisji: 

To pokolenie jest słabe pod względem fizycznym i pod względem psychicznym.  
 

Na salę obrad wrócił Przewodniczący Komisji. 
 

Anna Dobecka - pracownik oddelegowany z Wydziału Oświaty i Sportu: 

Wymaga się od nauczycieli, aby zwiększyć pomoc takim dzieciom i to wiąże się 

z dodatkowymi godzinami. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący Komisji: 

Kto jest za przyjęciem tego sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli 

na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez 

jednostkę samorządu terytorialnego.   
 

głosowanie: za – 4, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie. 
 

Bogusława Mikołajczak - Naczelnik Wydziału Dróg i Transportu: 

Przedstawiła projekt uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia strefy 

płatnego parkowania w Inowrocławiu oraz wysokości stawek opłat za postój 

pojazdów samochodowych na drogach publicznych w strefie płatnego parkowania i 

sposobu ich pobierania.  

Projekt stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 

Pytań nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący Komisji: 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały zmieniającą uchwałę 

w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania w Inowrocławiu oraz wysokości stawek 

opłat za postój pojazdów samochodowych na drogach publicznych w strefie płatnego 

parkowania i sposobu ich pobierania.   
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głosowanie: za – 4, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Joanna Stejter - Kierownik Referatu Gospodarowania Odpadami: 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie usunięcia pomnika Wdzięczności i Polsko-

Radzieckiego Braterstwa Broni.  

Projekt stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 

W dyskusji głos zabrali: 
 

Patryk Kaźmierczak – członek Komisji: 

Co się stanie z tym pomnikiem i kto te koszty będzie ponosił?  
 

Joanna Stejter - Kierownik Referatu Gospodarowania Odpadami: 

My wydatkujemy, po czym przedstawiamy kosztorys Wojewodzie i uzyskujemy zwrot. 
 

Patryk Kaźmierczak – członek Komisji: 

Co się stanie z samym pomnikiem? 
 

Szymon Kosmalski - Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej: 

Ten pomnik funkcjonuje w przestrzeni publicznej 65 lat, zbudowany jest z piaskowca. 

Stan techniczny nie jest za dobry, w trakcie rozbiórki może rozsypać się. W projekcie jest 

cięcie tych poszczególnych segmentów. Wartością artystyczną jest rzeźba żołnierzy 

i zostanie przetransportowana na teren naszej spółki komunalnej, celem dalszych decyzji i 

tam zostanie odpowiednio zabezpieczony. Trzpień zostanie poddany utylizacji.  
 

Lidia Stolarska-członek Komisji: 

Nie można wykorzystać tego na inne cele? 
 

Szymon Kosmalski - Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej: 

Wartość użytkowa jest żadna. Nawet pod kątem bezpieczeństwa nie ma sensu tego 

przenosić, bo to jest piaskowiec i może się rozsypać. Jeżeli tego nie zrobimy to i tak 

będzie rozebrany na nasz koszt. 
 

Innych pytań nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący Komisji: 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu w sprawie usunięcia pomnika 

Wdzięczności i Polsko-Radzieckiego Braterstwa Broni. 
 

głosowanie: za – 4, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

Joanna Stejter- Kierownik Referatu Gospodarowania Odpadami: 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie zarządzania poboru opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa oraz wyznaczenia 

inkasentów i określeni wysokości wynagrodzenia za inkaso.  

Projekt stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 

W dyskusji głos zabrali: 
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Jan Koziorowski – członek Komisji: 

Przy wysokości tego inkaso 10%, dlaczego dotychczasowy poborca z tej opłaty 

zrezygnował, przecież w skali firmy są to duże pieniądze? 

 

Joanna Stejter - Kierownik Referatu Gospodarowania Odpadami: 

Nie są zainteresowani. Przeszliśmy na nowy program i ta osoba musiałaby się uczyć 

nowego programu?  
 

Lidia Stolarska - członek Komisji: 

Czy ten program jest skomplikowany? Jak ktoś nie chce zarabiać, to trochę dziwne. 
 

Joanna Stejter - Kierownik Referatu Gospodarowania Odpadami: 

Umowa była zawarta na rok i nie byli zainteresowani dalszą współpracą.  
 

Lidia Stolarska - członek Komisji: 

Za dużo pieniędzy mają. 
 

Jan Koziorowski – członek Komisji: 

Za dużą dotację dostają. Na budynku przedsiębiorstwa jest tablica, że jest tam Wydział 

Gospodarki Komunalnej. 
 

Lidia Stolarska-członek Komisji: 

Tam jest też kasa, czy ona będzie zlikwidowana? 
 

Joanna Stejter - Kierownik Referatu Gospodarowania Odpadami: 

Kasa PGKiM została, ale ograniczyli się do czynszu ze wspólnot mieszkaniowych, 

budynków komunalnych oraz usługa dzierżawy pojemników. 
 

Lidia Stolarska-członek Komisji: 

To Ośrodkowi Sportu i Rekreacji opłaca się te programy wprowadzać? 
 

Joanna Stejter- Kierownik Referatu Gospodarowania Odpadami: 

Oni już mają, tu jest tylko dopisanie zadania. Dlatego skorzystaliśmy z OSIR, z tych 

inkasentów. Przeszliśmy już pod system informatyczny co ma Urząd Miasta i taki ma też 

program OSIR. Dla PGKiM to zupełnie nowy program i dlatego nie są zainteresowani. 
 

Szymon Kosmalski - Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej: 

Ten program odnośnie pobierania innych opłat w ramach istniejących tych punktów 

wcześniej funkcjonował. Dopisujemy się do pewnego schematy, który już funkcjonuje. 

Dopisaliśmy się do tego programu, a PGKiM pracował na innym programie. To jest ich 

decyzja.  
 

Lidia Stolarska-członek Komisji: 

Może stwierdzili, że się nie opłaca. Za mało osób płaciło. 
 

Innych pytań nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący Komisji: 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego projektu uchwały? 
 

głosowanie: za – 4, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony  projekt. 
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Szymon Kosmalski- Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej: 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt domowych na terenie Miasta 

Inowrocławia na 2018 r. (projekt stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 

W dyskusji głos zabrali: 
 

Lidia Stolarska - członek Komisji: 

Czy z tego budżetu przeznaczone są środki na żywność dla schroniska? 
 

Szymon Kosmalski - Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej: 

Oczywiście, to jest zapewnienie zwierzętom całego pobytu, utrzymanie. 
 

Lidia Stolarska-członek Komisji: 

Tej żywności, z tego co wiem jest nadmiar. Jest pełen magazyn i nie wiadomo co z tą 

żywnością robić. Dlatego pytam się, ile z tego idzie na żywność? 
 

Szymon Kosmalski- Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej: 

To jest całość kosztów związanych z karmieniem zwierząt, opieką. Zapewniam, że 

zwierzętom nie dzieje się krzywda. Wiadomo, że każdy zwierzak bytujący w zamknięciu 

nie czuje się komfortowo, ale to nie jest miejsce docelowe, są adopcje. 
 

Jan Koziorowski – członek Komisji: 

Pani radna mówi, że one apetytu nie mają. 
 

Lidia Stolarska-członek Komisji: 

Nie. Zapas zrobił się dzięki akcji świątecznej, gdzie szkoły i różne organizacje zbierały 

żywność. Tyle się tej żywności nagromadziło, że wręcz jej już nie przyjmowali. I pytam 

się czy jest tutaj potrzeba zakupu żywności? 
 

Szymon Kosmalski- Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej: 

Różne rzeczy tam przyjeżdżają, to jest określonego rodzaju karma. To, że ludzie  szkoły, 

organizacje zbierają i pomagają to nie możemy zabierać tej potrzeby pomocy. Żadne 

zwierzę w schronisku nie głoduje, a w skali roku to jedzenie się rozdysponowuje. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący Komisji: 

Niektórzy po tej świątecznej akcji, co było widać na profilach społecznościowych 

wyciągali zbyt pochopne wnioski, próbując wywołać takie wrażenie, że w związku z tym, 

że zbiera się tą żywność to niejako brakuje w schronisku na jej zabezpieczenie. Ale tak nie 

jest. 
 

Szymon Kosmalski- Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej: 

To, że pula żywności przyjechała i część się zmagazynowało to nie znaczy, że schronisko 

nie będzie nas nic kosztowało. To się zbilansuje w rozliczeniu rocznym 
 

W związku z brakiem dalszych pytań przystąpiono do głosowania.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący Komisji: 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego projektu uchwały? 
 

głosowanie: za – 4, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony  projekt. 
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Anna Rozesłaniec - Kierownik Referatu Rozwoju Gospodarczego i Funduszy 

Europejskich:                                         

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków (zał. nr 10). 

W dyskusji głos zabrali: 
 

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący Komisji: 

Czym się różni projekt uchwały z dnia 4 stycznia 2018 r. od projektu uchwały z dnia 25 

stycznia 2018 r.? 
 

Anna Rozesłaniec- Kierownik Referatu Rozwoju Gospodarczego i Funduszy 

Europejskich:                                         

Musieliśmy wystąpić o opinię do Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumenta. W § 8 ust.4 

mowa jest, że przedsiębiorca musi przedstawić zaświadczenia  do uzyskania pomocy de 

minimis i na końcu dodaliśmy „ także oświadczeń o nieotrzymywaniu takiej pomocy 

w tym okresie”. Uchwałę przyjmujemy, ponieważ zmieniła się „ustawa o ochronie 

zabytków i opiece nad zabytkami”. W tej chwili dotacje na zabytki  można dostać, nie 

tylko na zabytki wpisane do rejestru zabytków, ale także na zabytki będące w gminnej 

ewidencji zabytków. Dodatkowo wprowadzamy przepisy de minimis, ponieważ o taką 

dotację może ubiegać się również przedsiębiorca. 
 

W związku z brakiem dalszych pytań przystąpiono do głosowania.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący Komisji: 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego projektu uchwały? 
 

głosowanie: za – 4, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

 

Ad 3. Sprawy bieżące.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący Komisji: 

Dostaliście Państwo kopię pisma z dnia 23 stycznia 2018 r. dotyczącego udzielonych 

w 2017 roku dotacji na zadania konserwatorskie. Dotacje otrzymali: Parafia św. Mikołaja 

oraz Parafia Rzymsko-Katolicka pw. Zwiastowania NMP.  

Pismo stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Więcej spraw nie było. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, przewodniczący zamknął posiedzenie 

Komisji. 

 

Przewodniczący 

Komisji Budżetu i Finansów 

 

Tomasz Marcinkowski 

 
Protokółowała 

Agnieszka Bardzińska 
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